
PROTOKÓŁ NR XXXIX/2014
z obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Godkowo kadencji 2010 -2014

odbytej w dniu 29 stycznia 2014
w sali narad Urzędu Gminy w Godkowie

Ad pkt 1

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ela Jankowiak dokonała otwarcia obrad XXXIX 
sesji Rady Gminy. Przywitała zebranych i stwierdziła prawomocność obrad. Zgodnie 
z listą obecności w chwili rozpoczęcia obrad uczestniczy 15 radnych na stan 15.
W obradach ponadto udział wzięli:
1. Sekretarz Gminy – Danuta Anna Janczuk
2. Skarbnik Gminy – Bożena Makuch
3. Kierownicy jednostek organizacyjnych
4. Sołtysi – lista obecności w załączeniu

Obrady opuściła Radna Celina Kit.
Ad pkt 2

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Wręczenie Honorowego Obywatelstwa Gminy Godkowo.
4. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i wnioski Radnych.
6. Zapytania mieszkańców gminy.
7. Podjęcie uchwały Nr XXXIX/197/2014 w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie dożywiana „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” 
na lata 2014-2020.
8.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/198/2014  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków w zakresie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.
9.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/199/2014  w  sprawie  podwyższenia  kryterium 
dochodowego  uprawniającego  do  przyznawania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie 
dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 
osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.
10.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/200/2014  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 
11.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/201/2014  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2014 rok.
12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
13. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji.
14. Zakończenie obrad.



W związku z tym, że na dzisiejszej sesji nie jest obecny Wójt Gminy Janusz Ryszard 
Grzywalski Przewodnicząca Rady Gminy złożyła wniosek o wykreślenie z porządku 
obrad punktów:  informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz 
odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Wniosek został poddany pod głosowanie. Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się przyjęli wniosek.

Przewodnicząca odczytała ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Wręczenie Honorowego Obywatelstwa Gminy Godkowo.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Zapytania mieszkańców gminy.
6. Podjęcie uchwały Nr XXXIX/197/2014 w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie dożywiana „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” 
na lata 2014-2020.
7.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/198/2014  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków w zakresie świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.
8.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/199/2014  w  sprawie  podwyższenia  kryterium 
dochodowego  uprawniającego  do  przyznawania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie 
dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 
osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.
9.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/200/2014  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 
10.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/201/2014  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2014 rok.
11. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji.
12. Zakończenie obrad.

i poddała go pod głosowanie. Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek 
obrad.
Ad pkt 3
Wręczenie Honorowego Obywatelstwa Gminy Godkowo

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  Uchwałę  Nr  XXXVIII/190/2013  Rady 
Gminy  Godkowo  z  dnia  17  grudnia  2013  roku  w  sprawie  nadania  tytułu 
„Honorowego Obywatela Gminy Godkowo”
Na wniosek Wójta Gminy Godkowo, który został odczytany przez Przewodniczącą 



Rady Gminy  Godkowo nadano tytuł  „Honorowego Obywatela  Gminy  Godkowo” 
Pani Stanisławie Rutkowskiej i Panu Henrykowi Rutkowskiemu. 
Ela  Krystyna  Jankowiak – Przewodnicząca  Rady Gminy Godkowo i  Konrad Dyl 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Godkowo  wręczyli  akty  nadania  tytułów 
„Honorowego Obywatela Gminy Godkowo” Pani Stanisławie Rutkowskiej  i  Panu 
Henrykowi  Rutkowskiemu.  Honorowym  Obywatelom  wręczono  również 
okolicznościowe grawertony i kwiaty.

Ad. pkt 4
Interpelacje i wnioski Radnych:
W tym punkcie obrad nikt z  Radnych nie złożył wniosków ani interpelacji. 

Ad pkt 5
Zapytania mieszkańców gminy
Wanda Matwiej  - sołtys Grądek – bardzo bym prosiła ja i wszyscy sołtysi o numer 
telefonu do firmy, która wygrała przetarg na odśnieżanie, bo jak by się coś stało to 
nie wiemy do kogo dzwonić, dziś przejeżdżał jakiś sprzęt odśnieżający, ale pług miał 
wyżej nawet nie odśnieżał, jakiś czas po nim jechał samochód i nie mógł przejechać. 
Genowefa Kirol – sołtys Skowron  –   Jechał kurier z InPostu  do mnie i właśnie 
mówił, że jeżeli mam możliwość, żeby to zgłosić gdyż z Grużajn do Naft zaspy nie 
zostały  odśnieżone.  Samochód  z  pługiem  odśnieżającym  jechał  przed  nim,  nie 
odśnieżał a kurier miał problem z przejechaniem. 
Sekretarz Gminy – jeśli chodzi o kwestie odśnieżania to oczywiście na bieżąco jest 
aktualny telefon Pana Wójta pod który Państwo dzwonicie. Ze względu na to, że Pan 
Wójt przebywa na urlopie to proszę się kontaktować w temacie odśnieżania z   p. 
Elwirą  Dziką  –  Kierownikiem  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony 
Środowiska,  która  w  tym  czasie  za  to  zadanie  odpowiada  i  Państwu  przekaże 
informacje, myślę w formie przypomnienia, bo już te informacje były przekazywane, 
kto odśnieża i jak należy to zgłaszać. 
Genowefa  Kirol  –  sołtys  Skowron   ja  mam  jeszcze  takie  dwie  kwestie  –  w 
październiku 2013 składałam wniosek do Rejonu Dróg o wycięcie lip pod świetlicą – 
uzyskałam informację, że nie są w pasie drogowym wobec tego wniosek o wycięcie 
lip  skierowałam na  sesji  do  p.  Wójta.  Dobrze  by  było  te  drzewa  usunąć,  bo  są 
poobłamywane po wichurze, która przeszła latem i wszystko spada na dach, który był 
niedawno remontowany. Szkoda żeby został uszkodzony. 
Odnośnie regulaminu wynajmowania świetlic. Chciałabym do Rady się zwrócić, aby 
rozpatrzyć ten wniosek jeszcze raz. Świetlica jest wynajmowana za kaucją razem ze 
świetlicową. Ostatnio miałam taki incydent na wsi, że kaucja za świetlicę nie była 
wpłacona,  świetlicową wyganiano ze świetlicy,  interweniowałam tam, po prostu i 
mnie wyproszono. Albo trzeba uświadomić ludzi, że impreza bez  świetlicowej nie 
może się odbyć na świetlicy. To są pieniądze dla wsi na świetlicę. Takie sytuacje są 



bardzo nieprzyjemne i po co ma być takie „przepychanie”. Jeżeli ktoś składa wniosek 
o konkretną imprezę opłata jest jednakowa - czy to była impreza integracyjna czy to 
była  impreza  urodzinowa.  Kłamstwo  było  od  samego  początku  i  dla  mnie  jako 
sołtysa jest  to bardzo nieprzyjemne nie tylko dlatego,  że moja córka jest  teraz w 
świetlicy, bo świetlicowa jest pracownikiem urzędu gminy i urząd gminy powinien 
chronić tą świetlicową, dużo osób o tym wiedziało, nieprzyjemnie to się skończyło, 
umowa  była  podpisywana  dużo  później  po  imprezie.  Jeżeli  świetlicowa  chce 
zorganizować imprezę choinkową więc się jej odpowiada,  że podpisy na wniosku 
powinny być czytelne, imieniem i nazwiskiem i dwa tygodnie wcześniej. A jeżeli jest 
impreza prywatna, składa się wniosek w piątek, w sobotę jest impreza bez umowy, 
bez  czytelnych podpisów i  bez  wpłaty  kaucji.  Nie  chciałabym takich  sytuacji  na 
przyszłość,  bo jest  to  dla mnie nieprzyjemne,  ja  bym chciała  żeby świetlica  była 
wynajmowana codziennie, żeby pieniądze wpływały – tylko nie w ten sposób.
Jerzy Szmit – sołtys z Miłosnej – ja bym chciał zgłosić potrzebę wymiany pojemnika 
na szkło bo w obecnym dno jest  przerdzewiałe i szkło się wysypuje.
Monika Ptaszkiewicz  – sołtys z Ząbrowca -  za  moim pośrednictwem mieszkańcy 
złożyli wniosek 16 sierpnia 2013 roku o podłączenie domostw do sieci wodociągowej 
i  do  dnia  dzisiejszego  nie  otrzymali  żadnej  odpowiedzi,  prosiłabym,  aby 
zorganizować spotkanie z nimi jeśli nie ma żadnej odpowiedzi pisemnej.
Wanda Matwiej – sołtys Grądek zgłosiła do wymiany uszkodzony kosz na szkło.
Bogdan  Chojecki  -  sołtys  Stojp   mam  takie  pytanie,  zagadnienie  w  zasadzie 
przyszłościowe. Wszyscy już wiedzą, że będą pieniądze od Lasów Państwowych, być 
może to na dzień dzisiejszy „gruszki na wierzbie”, interesuje mnie teraz takie coś czy 
po  prostu  gmina  przedsięwzięła  jakieś  kroki,  żeby  nie  było  za  późno  w sprawie 
pozyskania  funduszy  z  tego tytułu  i  z  tego źródła  pochodzenia,  tym bardziej,  że 
mamy Nadleśnictwo  Młynary  i  swego  czasu   to  m.in.  Nadleśnictwo pomogło  w 
zrobieniu drogi powiatowej, tak że bardzo bym prosił o jakąś odpowiedź w sprawie. 
Monika Ptaszkiewicz – sołtys z Ząbrowca ja jeszcze zapomniałam o jednej prośbie, 
chciałabym zapytać, kto powinien się zajmować u nas w gminie pomocą przy pisaniu 
jakiś projektów. Jeśli  nikogo takiego nie ma, to czy można było by zrobić szkolenia 
dla nas sołtysów, którzy byli by chętni coś takiego robić, pokazanie nam od A do Z 
krok po kroku tego wszystkiego.
Pomarański Bogdan – delegat do Warmińsko-Mazurskiej Izby rolniczej  - chciałbym 
podziękować wszystkim za zbiórkę podpisów pod petycją do rządu, chodzi o ubój 
rytualny, zabrakło nam jeszcze tych podpisów, będziemy jeszcze zbierali, dziękuję.
Mam jeszcze kwestię dotyczącą Osieka. W Osieku zasypuje się basen ppoż., który 
jest umiejscowiony za remizą – obok remizy z dojazdem betonowym czy asfaltowym 
i z dniem rozpoczęcia remontu drogi 513 Wójt zaproponował mieszkańcom, że ten 
basen zasypiemy.  Nie wiem czy to było słuszne, a w jego miejsce jakąś sadzawkę 
oczyścimy,  faszyną  wyłożymy  i  będzie  basen.  Ale  trzeba  sadzawkę  wykopać,  w 
miejsce tego betonowego zbiornika, gdzie woda utrzymywała się na poziomie 1 – 1,5 
m,  przy  tych  gabarytach  tj.  ok  300  tys.  litrów  wody  gromadził  zbiornik.  Nasz 



samochód strażacki bierze 2 tys litrów wody i jaki  sens jest ten zbiornik zasypywać, 
wystarczyło by wyczyścić, tym bardziej że był ogrodzony, z furtkami, z drabinkami 
obetonowany - i w to miejsce ma powstać boisko. Mamy w Osieku już dwa boiska, 
na których nic się nie dzieje, nie ma żadnego sprzętu a tu będziemy mieli trzecie 
boisko. Ja proponuję może jakieś mini pole golfowe. Chciałbym się dowiedzieć ile 
Urząd Gminy i Osiek dostanie pieniążków, gdyż moim zdaniem firma SKANSKA 
utylizowała tą ziemię i za to jakieś pieniądze powinny wpłynąć.  Chciałbym wiedzieć 
czy  jakieś  pieniądze  wpłynęły  i  czy  jest  uzasadnione  zasypywanie  tego  basenu. 
Chciałbym wiedzieć jaki będzie koszt pozyskania jakiejś sadzawki czy stawu, żeby 
funkcjonował jako zbiornik ppoż. 
Przewodnicząca Rady Gminy – myślę, że odpowiedź Wójta będzie na następnej sesji. 
Jestem przekonana, że sprawa basenu była poruszana na spotkaniu wiejskim skoro 
Wójt podjął taką decyzję. Potwierdziła to sołtys Osieka Urszula Maj.  Rada w tym 
temacie nie jest poinformowana. 
Genowefa Kirol – sołtys Skowron - składany był wniosek sołtysów o podwyżkę diety 
nie dostaliśmy żadnej odpowiedzi. 
Przewodnicząca Rady Gminy – na sesji 17.12.2013 złożyłam informację o sprawach, 
które były omawiane na komisjach i korespondencji która wpłynęła do Rady Gminy 
– m.in. pismo sołtysów w sprawie podwyżki diet – radni zapoznali się z jego treścią, 
ale nie odnieśli się do niego, gdyż nie zawierało propozycji np. wzrostu, ani o jaki 
procent, czy też o jaką kwotę. Wczoraj tj. 16 grudnia na Komisjach nie było p. Wójta. 
Przewodnicząca wyraziła przekonanie, że przedstawiciele sołtysów spotkają się z p. 
Wójtem w tej sprawie. W odpowiedziach na ten wniosek p. Wójt na sesji 17.12.2013 
roku  stwierdził  „Jeżeli  chodzi  o  wniosek  w  sprawie  podwyżki  diet  sołtysów 
skierowany do Rady Gminy na ręce Pani Przewodniczącej -  wniosek zasadny, trzeba 
porozmawiać  i  podjąć  decyzję,  myślę,  że  należy  to  rozważyć,  doceniamy  pracę 
sołtysów, nie ukrywam, że sołtysi wiedzą, że są potrzebni a podlegają ocenie głównie 
mieszkańców sołectw”. 
W tym miejscu padły głosy z sali, że Wójt się z sołtysami nie spotkał a ta odpowiedź 
ich nie satysfakcjonuje. 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Szanowni Państwo z naszej strony ze strony Rady 
była  sprawa postawiona  jasno  i  wyraźnie.  Jeżeli  ja  osobiście  zaproponowałam w 
imieniu Rady rozmowę żebyście rozmawiali z p. Wójtem to ze strony mojej i Rady 
jest w porządku.
Urszula  Maj -  sołtys  Osieka  –  ale  dlaczego  my  mamy  mówić  ile  my  chcemy 
podwyżki. Od tego jest Wójt i Rada. Jeżeli my pracujemy społecznie, a Wy macie 
pieniądze to Wy wiecie ile możecie podwyższyć nam diety.
Renata  Korwel – ja w  tej  kwestii  tylko dwa słowa.  Wiecie  Państwo,  że podatki 
wszystkie – te które uchwala Rada zostały na tym samym poziomie, jak w roku 2013. 
Więc siłą rzeczy budżet jest taki sam jak w ubiegłym roku. Wydatki  są większe, nie 
ma inwestycji.  Druga sprawa – był  wniosek szkół  o  podwyżkę dla  pracowników 
technicznych - też nie został pozytywnie załatwiony. Jeśli nie ma nigdzie podwyżek 



po stronie przychodów nie ma większych wpływów niż w 2013 roku,  to nie może 
być mowy o większych wydatkach czy zwiększonych. Nikt nie otrzymał podwyżek. 
Monika Ptaszkiewicz - sołtys Ząbrowca – ale pracownicy techniczni nie korzystają z 
własnego  paliwa,  paliwo  my  zużywamy,  ceny  rosną  w  górę  my  zostajemy  z 
dokumentami które otrzymujemy, dokumenty musimy sobie kserować. Jesteśmy do 
dyspozycji mieszkańców cała bez mała dobę, dzwonimy na nasz koszt. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy -  bardzo proszę,  żebyście  porozmawiali  z  Wójtem. 
Zdania są podzielone, ale każdy ma prawo do własnego zdania. Ja rozumiem pracę 
sołtysów i chyba każdy z nas rozumie. Jak jest dobrze to nie jest widoczna a jak jest  
źle to widzą podwójnie. Dlatego ustalcie Państwo, jak Wójt  wróci spotkajcie się. 
Delegacja może być przecież kilku sołtysów i rozmawiajcie w tym temacie. Z tego 
protokołu wynika  wyraźnie, że Wójt nie jest przeciwny. 
Monika  Ptaszkiewicz  –  sołtys  Ząbrowca  byliśmy,  rozmawialiśmy.  Dwa  razy 
próbowaliśmy się spotkać i dwa razy było odmownie, że w innym terminie. 

Ad pkt 6    
Podjęcie uchwały Nr XXXIX/197/2014 w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie dożywiana „Pomoc gminy w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 14 głosami „za” 
- jako: 
UCHWAŁA  Nr XXXIX/197/2014 - s  tanowiąca załącznik nr 2 do protokołu  

Ad pkt 7   
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/198/2014  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków  w  zakresie  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów 
żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania 
finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc  państwa  w  zakresie 
dożywiania na lata 2014-2020.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 14 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA  Nr XXXIX/198/2014 - s  tanowiąca załącznik nr 2 do protokołu  

Ad pkt 8   
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/199/2014  w  sprawie  podwyższenia  kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznawania nieodpłatnie pomocy w zakresie 
dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 



osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 14 głosami „za” 
- jako: 
UCHWAŁA  Nr XXXIX/199/2014 - s  tanowiąca załącznik nr 3 do protokołu  

Przerwa w obradach  od godz. 11.45 do godz. 12.00

Ad  pkt  9   Podjęcie  uchwały  Nr  XXXIX/200/2014  w  sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały  i  poddała  go  pod 
głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 14 głosami „za” - jako: 
Uchwała  Nr XXXIX/200/2014 – stanowiąca załącznik nr 4 do protokołu

Ad pkt 10  Podjęcie uchwały Nr XXXIX/201/2014 w sprawie zmiany budżetu 
gminy Godkowo na 2014 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały  i  poddała  go  pod 
głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 14 głosami „za” - jako: 
Uchwała Nr XXXIX/201/2014 – stanowiąca załącznik nr 5 do protokołu

Ad pkt 11
Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji.
Protokół został udostępniony do wglądu dla Radnych, którzy zapoznali się z jego 
treścią i nie wnieśli uwag. Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”.

Ad pkt 12
Zakończenie obrad.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła obrady Sesji i 
podziękowała zebranym za przybycie. Obrady zakończono ok. godz. 12:30.

Protokółowała 
Danuta Anna Janczuk 
Sekretarz Gminy


